
1 
 

Protokół Nr 13 
z posiedzenia trzynastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 24.11.2011r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku przy  
ul. Pocztowej 16 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 

 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
5. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
6. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  - Waldemar Kuczerepa 
7. Sołtys Sołectwa Witunia     - Maria Łańska 
8. Redaktor Krajeńskich Zeszytów Historycznych  - Leszek Skaza 
 
 

 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z XII sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach  podejmowanych w okresie 

między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych. 
8. Informacja Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej dotycząca uzyskanych 

wyników na egzaminach końcowych w szkołach samorządowych. 
9. Informacja Podinspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji 

dotycząca podsumowania sezonu turystycznego na terenie gminy Więcbork  
z uwzględnieniem wniosków na kolejny rok. 

10. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2012 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Więcbork do Stowarzyszenia  Gmin 

Przyjaznych Energii Odnawialnej. 
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12. Przyjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkola samorządowego 
prowadzonego przez gminę Więcbork. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Więcbork  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2012 rok. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Lubcza. 
15. Przyjęcie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Wymysłowo. 
16. Przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zabartowo. 
17. Przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Pęperzyn 
18. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2011. 
19. Przyjęcie uchwały wycofującej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie. 
 
Ad.3   Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XII sesji został 
napisany, osobiście go  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie zgłoszono 
konieczności naniesienia poprawek. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili 
obecnej ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
 
 
Ad.4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
28.10.2011r. – udział w uroczystym zakończeniu zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa, 
przebudowa części drogowego układu komunikacyjnego w obrębie ulic Gdańskiej, I Armii 
Wojska Polskiego, Krótkiej i Starodworcowej”. 
31.10.2011r. – spotkanie w składzie: Burmistrz Więcborka, Skarbnik Gminy, Dyrektor ZGK, 
Likwidator AZK, radca Prawny UM, Przewodniczący RM, Przedstawiciel AZK –  
p. Wrzeszcz. Celem spotkania, było ustosunkowanie się do wielu problemów wynikających  
z likwidacji AZK. 
31.10.2011R. – zapoznanie się ze stanem zawansowania prac inwestycyjnych na  
ul. Tartacznej w Więcborku i Alei 600-lecia w Więcborku. 
2.11.2011r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka w składzie: 
Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Skarbnik Gminy, Dyrektor Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, Przewodniczący rady Miejskiej  
w Więcborku. spotkanie miało na celu zapoznanie się z projektem budżetu jednostki na rok 
2012 uwzględniającym złożenia ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny oraz 
form wsparcia, które w szczególności powinien zapewnić Burmistrz Więcborka. 
4.11.2011r. – udział w spotkaniu z Zarządem Klubu Sportowego „SOKÓŁ”. Rozmowy 
odbyły się w obecności Zastępcy Burmistrza Więcborka p. Iwony Sikorskiej, a dotyczyły 
działalności Klubu oraz jego aktualnych problemów organizacyjnych, finansowych  
i gospodarczych. 
7.11.2011r. – udział w spotkaniu w składzie: Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza 
Więcborka, Przewodniczący RM. Tematem spotkania było ustosunkowanie się do problemów 
przedstawionych przez Zarząd Klubu „SOKÓŁ”. 
9.11.2011r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych realizowanych na terenie  
ul. Tartacznej i Alei 600-lecia. 
11.11.2011r. – udział w uroczystościach z okazji Święta Niepodległości. 
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15.11.2011r. – udział w spotkaniu w składzie: Członkowie Prezydium Rady Miejskiej, 
Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej. Celem spotkania było zaopiniowane projektu Planu 
Pracy Rady Miejskiej na 2011r. 
17.11.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej Porządku Publicznego, Inwentaryzacji i Handlu rady Miejskiej w Więcborku. 
18.11.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
21.11.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
22.11.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  
w Więcborku. W tym dniu Przewodniczący RM zapoznał się również z postępem prac 
inwestycyjnych na ul Tartacznej i Alei 600-lecia w Więcborku. 
23.11.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
Poza tym, w przedmiotowym okresie, Przewodniczący RM uczestniczył, w systematycznie 
organizowanych spotkaniach roboczych z inicjatywy Burmistrza Więcborka i jego własnej. 
Celem tych spotkań było rozwiązywanie bieżących problemów występujących w gminie. 
Uczestniczył również w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Radny Waldemar Kuszewski prosił, by Przewodniczący RM powiedział coś więcej na 
temat spotkania z Klubem Sportowym „SOKÓŁ”, które miało  miejsce przed wizytą 
przedstawicieli Klubu na Komisji Oświaty /…/. 
 
Przewodniczący RM wyjaśnił, że wizyta przedstawicieli Klubu „SOKÓŁ” była 
konsekwencją pominięcia go w porządku obrad sesji, na której informację z działalności 
składały inne kluby sportowe. Fakt ten spowodował zaproszenie ich na Komisję Oświaty /…/ 
w celu umożliwienia im przedstawienia aktualnej sytuacji w Klubie oraz ich bieżących 
problemów. Podczas Komisji wypłynęły również inne sprawy tj. kwestie utrudnień  
w dostępie do bazy sportowej dzierżawionej  przez „GROM” , do których, zgodnie  
z ustaleniami Komisji, Burmistrz Więcborka w najbliższym czasie się ustosunkuje. 
Generalnie jednak, rozwikłanie tych spraw nie ma odbyć się jedynie na płaszczyźnie 
dogadania się obu Klubów, ale decyzyjnym w tym względzie ma być Burmistrz Więcborka. 
Na dziś żadnych postanowień w tym zakresie nie powzięto ale, kiedy takowe zapadną na 
pewno radni zostaną o nich poinformowani. 
 
Radny Szymon Grabinski wniósł z kolei o przybliżenie tematyki spotkań dotyczących 
likwidacji AZK. Pytał, czy pojawiły się w związku z trwającym procesem jakieś nowe 
problemy. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że nie można tu mówić o jakiś nadzwyczajnych problemach, 
a raczej o sprawach, które towarzyszą procesowi likwidacji. Mowa tu o kwestiach 
personalnych, które już zostały ustalone, inwentaryzacji dłużników i dokonaniu ich podziału 
na grupy ściągalności. Ponadto dotyczy to ustalenia przy pomocy Radcy Prawnego 
regulaminu działania ZGK w nowej rzeczywistości oraz powołania osoby – pracownika 
Urzędu Miejskiego p. Nickel, która będzie pośredniczyła w załatwianiu wszelkich spraw 
pomiędzy ZGK , a Burmistrzem / ZGK będzie zajmowało się ściąganiem zadłużeń do trzech 
miesięcy, powyżej tego okresu obowiązek ten spadnie na UM /. Bieżące monitorowane tych 
spraw pozwoli uniknąć jakichkolwiek zaskoczeń pod koniec grudnia tj. w czasie kiedy 
dobiegać będzie końca likwidacja AZK. 
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Radny Mariusz Wobszal powracając do wątku klubów sportowych wspomniał  
o reaktywowanym w Więcborku Klubie Motorowym. Pytał, czy ten Klub będzie miał 
również możliwość przedstawienia swoich potrzeb i problemów na forum Rady. 
 
Przewodniczący RM  podał, że zgodnie z sugestią klubów, sprawozdania z ich działalności 
składane będą na początku roku za rok poprzedni / okres zamknięty /. Taki punkt ujęty został 
już w Planie Pracy RM na rok 2012 i wspomniany powyżej Klub także zostanie w niego 
włączony. 
 
 
Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  
 
28.10.2011r. – udział w uroczystym odbiorze ronda. 
2.11.2011r. – spotkanie z przedstawicielami PKS Chojnice dotyczące zagospodarowania 
przystanku powstałego przy okazji budowy ronda. Z początkiem stycznia autobusy korzystać 
będą już z nowego obiektu. Elementem zgłoszonym przez PKS do uzupełnienia będzie 
ustawienie w okolicach Przystanku lustra, które ułatwi manewry kierowcom autobusów.  
9.11.2011r. – wspólny wyjazd Burmistrza Więcborka i Burmistrza Mroczy do siedziby 
Zarządu Wojewódzkiego Melioracji we Włocławku. Przedmiotem rozmów, było omówienie 
zagospodarowania środków z Lokalnej Grupy Rybackiej na spławialność rzeki Orlej, co 
przełoży się na lepsze odwodnienie pól uprawnych. Na początku roku 2011 WZM miał 
wykonać inwentaryzację tego cieku, ale nie udało się tego dokonać. W konsekwencji nie 
można przygotować koncepcji wcześniejszych założeń. Środki przeznaczone na ten cel 
spożytkowane zostaną po akceptacji Rady, na wykonanie ścieżki rowerowej wokół Jeziora 
Młyńskiego do Stajni Branicz  i ścieżki do Firmy „Gabi – Bis”. W sprawie tej 
przeprowadzono już rozmowy z Nadleśniczym p. Tojzą, który wyraził zgodę na 
udostępnienie pasa po lewej stronie drogi / pas przeciwpożarowy /. 
11.11.2011r. – uroczyste obchody Święta Niepodległości. 
16.11.2011r. – wyjazd do Torunia na spotkanie w sprawie Polityki Energetycznej 
Województwa Kujawsko- Pomorskiego. 
17.11.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej Porządku Publicznego, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
18.11.2011r. - udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
21.11.2011r. – Udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz uczestnictwo w otwarciu nowej siedziby Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie. 
22.11.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Radny Szymon Grabinski zapytał, jak będzie ostateczna lokalizacja Przystanku PKS? Czy 
będzie on usytuowany przy ul. Gdańskiej, czy I Armii Wojska Polskiego. 
 
Burmistrz Wi ęcborka obiecał sprawdzić to w dokumentacji. 
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Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych.  
 
1. Radny Jan Antczak w imieniu sołtysów gminy Więcbork wnioskował, by raz na kwartał 

organizowane były spotkania Burmistrza Więcborka i Przewodniczącego RM z sołtysami. 
2. Radny Szymon Grabinski zgłosił brak poziomego oznakowania wyznaczającego 

przejście dla pieszych na drodze głównej relacji Witunia - Sypniewo. Autobus szkolny nie 
zatrzymuje się we wsi i dzieci mają problem z bezpiecznym przejściem na drugą stronę. 
- Mówił też o składowanych na ulicy Kwiatowej w Wituni płytach Jumbo, które od 
dwóch lat leżą zapomniane, a miały utwardzić nawierzchnię tej części sołectwa. Brak 
reakcji służb gminnych powoduje, że podczas opadów deszczu mieszkańcy toną w błocie. 
- Wskazał również na znaczne zwężenie jezdni ul. Kwiatowej w Wituni spowodowane 
zaoraniem części drogi. 

  - W imieniu mieszkańców Sypniewa i Zakrzewka przedstawił problem uciążliwego 
hałasu dochodzącego z przepompowni ścieków. Prawdopodobnie ma to związek  
z umiejscowieniem studzienek i ciśnieniem. Prosił, by zostało to sprawdzone. 

3. Radny Andrzej Wenda interpelował w sprawie drogi gminnej i drogi powiatowej,  
a konkretnie  wyjazdu z tzw. wyspy na drogę powiatową, gdzie znajduje się spory uskok 
powodujący zagrożenie dla poruszających się tam aut.  

4. Radny Mariusz Wobszal pytał, czy mieszkańcy ulicy Wyzwolenia mogą liczyć na to, że 
zostanie dokonana wymiana nawierzchni chodnikowej na odcinku od klasztorku w górę  
/ prawa strona jadąc w kierunku Bydgoszczy /. 

5. Radny Stanisław Piłka po raz kolejny mówił o potrzebie załatania dziur na drodze 
powiatowej Borzyszkwo – Czarmuń. Ubytki zlokalizowane są na samym zakręcie drogi  
i kierowcy próbują je omijać ale nie jest to akurat tam bezpieczny manewr. 
- Radny wspomniał także o wycince zakrzaczeń przy posesji p. Guzika tj. częściowo 
drodze gminnej, częściowo powiatowej. Chciał wiedzieć, czy prace te zostały zgłoszone 
do Gminy i Zarządu Dróg Powiatowych. 

6. Radny Roman Mroczkowski zgłosił zastrzeżenia pod adresem pracowników 
wykonujących inwestycję na ulicy Tartacznej w Więcborku. Twierdził, że mieszkańcom 
ciężko się z nimi porozumieć w kwestii uzgodnień i sugestii dotyczących prawidłowości 
wykonania wjazdów na poszczególne posesje. Pytał, czy jest osoba która ma nad tym 
kontrolę,  która mogłaby w tej sprawie interweniować.. 

7. Radny Waldemar Kuszewski  podziękował za wykonanie naprawy zarwanego asfaltu na 
Osiedlu BoWiD.  
- Poprosił, by Burmistrz przedstawił  kwestię przygotowania Gminy do sezonu 
zimowego, w tym informację, czy podpisane zostały już odpowiednie umowy z rolnikami  
i przedsiębiorcami. 
- Wnioskował o oświetlenie ulicy Gdańskiej od skrzyżowania z ulicą Krajeńską w stronę 
Sępólna Krajeńskiego / przy drodze wojewódzkiej /. Po zapadnięciu zmroku, w tej części 
miasta, panują kompletne ciemności. Sugerował, aby w tej sprawie wystosowano pismo 
do Zakładu Energetycznego.  

8. Radna Grażyna Sowińska pytała, czy w dalszym ciągu  nie ma możliwości 
uruchomienia oświetlenia na ulicy Kasztanowej w Więcborku. 

- Poruszyła również sprawę lokalizacji biogazowi, która z tego co wie dotyczy wsi 
Runowo Krajeńskie. Zwróciła się zatem do Burmistrza Więcborka o wyjaśnienie, dlaczego 
w dokumentacji pominięty jest fakt, że planowana inwestycja znajduje się na terenie 
Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Chyba, że jest to teren wyłączony, a KPK o tym nie 
wie. 
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Ad. 7 Projekty uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych omówił Skarbnik Gminy  
p. Władysław Rembelski. 

 
a) W sprawie opłaty od posiadania psów i poboru tej opłaty. 
 
Maksymalna stawka ustalona przez Ministra Finansów na 2012 rok  w powyższej opłacie 
wynosi 115,31 zł, stosowana przez Gminę w roku bieżącym – 38,00 zł od 1 psa. Burmistrz po 
wysłuchaniu opinii Komisji Budżetu i Finansów wnosi autopoprawkę i proponuje wysokość 
tej stawki w kwocie  40,00 zł. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Uwag ze strony radnych nie było. 
 
Na sali 14 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
b) W sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 
 
Maksymalna stawka wynosi ty 699,27 zł. Burmistrz Więcborka proponuje zwiększenie o 1,00 
zł . 
 
• Przy sprzedaży małych ilości produktów rolnych lub przemysłowych z ręki, kosza, 

wiadra, torby, skrzynki – w roku 2011 obowiązuje stawka 5,00 zł, Burmistrz Więcborka 
na rok 2012 proponuje stawkę 6,00 zł. 

• Przy sprzedaży krajowych produktów rolnych z samochodu, ciągnika, wozu, stoiska –  
w 2011r – 13,00 zł, Burmistrz Więcborka proponuje na rok 2012 stawkę 14,00 zł. 

• Przy sprzedaży produktów przemysłowych i innych z samochodu, stoiska – od jednego 
sektora – w 2011r. – 30,00 zł, Burmistrz Więcborka proponuje na rok 2012 stawkę 32,00 
zł. 

 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Uwag nie wniesiono. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
c) W sprawie obniżenia ceny skupu żyta dal celów wymiaru podatku rolnego oraz poboru 

podatku w drodze inkasa. 
 
Maksymalna stawka w roku bieżącym wynosiła 37,64 zł i została ona przez Wysoka Radę 
obniżona do kwoty 37,00 zł. natomiast cena skupu żyta za trzy kwartały 2011, która 
obowiązuje na 2012 rok wynosi 74, 18 zł. Burmistrz wnioskował o obniżenie tej kwoty do 
60,00 zł. Jednakże po wysłuchaniu opinii radnych z Komisji Rolnictwa /…/ i Budżetu /…/, 
Burmistrz składa autopoprawkę i proponuje ta stawkę w wysokości 55,00 zł. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
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Uwag ze strony radnych nie było. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
d) W sprawie określenia wysokości stawek od środków transportowych. 
 
Burmistrz przedłożył projekt uchwały w tej sprawie z wysokością stawek obowiązujących  
w 2011r. ze wzrostem 5 %.  Po wysłuchaniu opinii Komisji Budżetu /…/ Burmistrz złożył 
autopoprawkę i nowy projekt zakłada stawki w wysokości obowiązującej w roku 2011  
z wyjątkiem kilku pozycji, które zostały podniesione w związku z faktem, że stawki nie mogą 
być niższe od minimalnych stawek ustalonych przez Ministra finansów. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Szymon Grabinski poprosił o doprecyzowanie, o jakie wyjątki chodzi.  
 
Dotyczy to stawek na samochody z rozbiciem na II, III i IV osie. Wystąpiły tu dwa przypadki 
w przedziale powyżej 29 ton przy IV i więcej osiach, z zawieszeniem pneumatycznym oraz  
w tym samym tonażu w innych systemach zwieszenia . Dotyczy to również przyczep  
w przypadku III osi powyżej 40 ton – wyjaśnił Skarbnik Gminy. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do przegłosowania projektu. 
 
Na sali 14 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
e) W sprawie określenia wysokości stawek od nieruchomości oraz poboru podatku  

w drodze inkasa. 
 
• Za grunty przeznaczone pod działalność gospodarczą – w 2011r obowiązywała stawka 

0,68 zł z 1m², maksymalna stawka określona przez Ministra Finansów na rok 2012 
wynosi 0,84 zł za 1m². burmistrz Więcborka proponuje tą stawkę na rok 2012 w 
wysokości 0,71 zł za 1m². 

• Grunty pod jeziorami – w tym przypadku stosowana jest tradycyjnie maksymalna stawka 
ustalona przez Ministra Finansów i taka tez na rok 2012 proponuje Burmistrz Więcborka 
tj. stawkę 4,33 zł. 

• Pozostałe grunty – stosowana w 2011r. stawka wynosiła 0,20 zł, maksymalna ustalona 
przez Ministra Finansów na 2012r. wynosi 0,43 zł . Burmistrz Więcborka proponuje 
przyjąć stawkę 0,22 zł za1m². 

• Budynki mieszkalne – stosowana  w 2011r. stawka wynosiła 0,65 zł za 1m², maksymalna 
na rok 2012 wynosi  0,70 zł. za 1m². burmistrz Więcborka proponuje przyjąć ją  
w wysokości 0,68 zł za 1m². 
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• Budynki przeznaczone pod działalność gospodarczą – stawka stosowana w roku bieżącym 
to 17,00 zł, maksymalna na 2012r. wynosi 21,94 zł. Burmistrz Więcborka po wysłuchaniu 
opinii Komisji Budżetu /…/  wnosi poprawkę i proponuje stawkę 17,50 zł. 

• Budynki przeznaczone pod działalność gospodarczą związaną z kwalifikowanym 
materiałem siewnym – w związku z tym, że i w tym przypadku z mocy prawa przysługuje 
duża ulga, Gmina tradycyjnie stosuje stawkę maksymalną. Na 2012 rok Burmistrz 
Więcborka proponuje przyjęcie stawki maksymalnej w wysokości 10,24 zł. 

• Budynki przeznaczone na działalność gospodarczą związaną ze świadczeniem usług 
zdrowotnych – tu również stosowana jest stawka maksymalna / ulga z mocy prawa. 
Burmistrz Więcborka proponuje tą maksymalna stawkę w wysokości 4, 45 zł.  

• Pozostałe budynki – stosowana w 2011r stawka 5,50 zł, maksymalna ustalona przez 
Ministra Finansów wynosi 7,36 zł. Burmistrz Więcborka proponuje przyjąć ją na 2012r.  
w wysokości  5,78 zł. 

• Od budowli – Burmistrz Więcborka proponuje stawkę w wysokości 2% ewidencyjnej  
i księgowej. 

 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Na sali 14 radnych. 
 

Za przyj ęciem głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 
Po głosowaniu Skarbnik Gminy dla uściślenia dodał, że nie ustalano stawki podatku leśnego, 
gdyż tradycyjnie nigdy nie obniżano ceny drewna oraz nie głosowano nad ulgami w podatku 
od nieruchomości, ponieważ Burmistrz w tym względzie nie proponuje żadnych zmian. 
Obowiązywać będą zatem ulgi, które stosowano w roku 2011. 
 
Ad.8  Informację Dyrektora dotyczącą uzyskanych wyników na egzaminach końcowych  
w szkołach samorządowych przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  
p. Waldemar Kuczerepa. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM /. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Ireneusz Balcer zauważył, że śledząc rok rocznie analizy wyników poszczególnych 
szkół, Szkoła w  Pęperzynie poza wynikami z części matematycznej zawsze jest na szarym 
końcu. Prywatnie wie dlaczego się tak dzieje. Nauczyciel matematyki – Pan Lida stawia 
wymagania i potrafi wiedzę uczniom przekazać. Pozostaje jednak pytanie, czy Dyrektor tej 
szkoły robi coś w tym kierunku była w średniej Gminy, a nie odstawała od niej tak znacząco? 
 
Dyrektor BOOS potwierdził, że rzeczywiście jeżeli chodzi o w/w Szkołę wyniki te wypadają 
niekorzystnie na tle pozostałych placówek. Zapewnił jednak, że Dyrekcja Zespołu ma tego 
świadomość. Główna przyczyna słabych wyników części humanistycznej, leży po stronie 
nauczyciela. Problem podejścia tej osoby do obowiązków, do stosunku pracy, w tym ilości 
zwolnień, nieobecności, a tym samym zaburzeń pewnego toku nauczania – płynności 
nauczania, wymagań i konsekwencji tych wymagań. Dyrekcja zna problem i wspólnie z nim 
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próbuje w tym roku ten problem w zdecydowany sposób rozwiązać. Nauczyciel ten jest 
nauczycielem kontraktowym, z którym cały czas prowadzone są rozmowy. Jakie będą tego 
efekty okaże się po pierwszym semestrze. Nie oznacza to, ze osobie tej nie daje się żadnych 
szans ale determinacja w tym przypadku jest na tyle duża, że brana jest pod uwagę możliwość 
zwolnienia tej osoby. W omawianym przypadku nie mają zastosowania przyczyny słabych 
wyników wskazane w prezentacji, a jedynie postawa nauczyciela.  
 
Przewodniczący RM pytał, czy ta osoba ma pracować aż do uzyskania emerytury? 
 
Nie Panie Przewodniczący, robimy wszystko, by osoba ta ze szkoły odeszła. Powiem wprost 
– ona się nie nadaje do zawodu – Dyrektor BOOS. 
 
Radny Mariusz Wobszal pytał, jak długo już ten proceder trwa? Zdaje się, że problem ten 
nie ciągnie się od rojku, a dłużej, natomiast poradzić sobie z nim, to żadna skomplikowana 
sprawa. 
 
Radna Grażyna Sowińska przysłuchując się powyższej dyskusji stwierdziła, że według niej, 
że sesja nie jest forum odpowiednim do rozstrzygania tego typu spraw. Władnym w tym 
przypadku jest dyrektor, który monitoruje poziom pracy podwładnego. Kontynuując radna 
zmieniła temat dyskusji zastanawiając się dlaczego dyrektorzy placówek oświatowych,  
w analizie wyników odwołują się do nieprawidłowo funkcjonującego systemu oceniania 
WSO / Wewnętrznego Systemu Oceniania /. Ten aspekt jest też niejako w gestii dyrekcji 
szkół. Radna zdaje sobie przy tym sprawę z faktu, że z jednej strony uczeń nagradzany jest za 
jakąś średnią ocen w systemie ciągłym nauczania, natomiast na samym egzaminie rozliczany 
jest za wiedzę, co nie zawsze jest bezpośrednim przełożeniem. Poza tym, nie wie, czy 
rzeczywiście tak jest, ze poziom wykształcenia rodziców i poziom statusu materialnego, 
rzutuje tak radykalnie na efekty nauczania. Być może to się zmieniło ale uważa, że  sama jest 
przykładem tego, iż te czynniki nie miały żadnego wpływu na jej edukację. Jej zdaniem jest to 
raczej szukanie usprawiedliwienia dla takiego, nie innego stanu rzeczy. Co innego zaś poziom 
świadomości rodziców, czy poziom świadomości dziecka – to  elementy, które można byłoby 
uznać za właściwe. 
 
Radny Waldemar Kuszewski wskazał, że nieprawidłowo funkcjonujący system WSO, 
rzeczywiście przewija się co roku w podsumowaniu dotyczącym wyników uzyskanych na 
egzaminach i jest to sygnał, że czas najwyższy aby położyć większy nacisk na uzdrowienie 
sytuacji. Radny mówił również o tym, że często przy okazji różnych programów kierowanych 
do uczniów wskazuje się zajęcia wyrównawcze, czy dodatkowe zajęcia dla uczniów  
z problemami z poszczególnych przedmiotów, natomiast w informacji po raz kolejny można 
wyczytać, że przyczyna słabych wyników jest niewykorzystanie potencjału uczniów 
zdolnych. Nasuwa się zatem pytanie, jak kształtuje sytuacja właśnie tych uczniów zdolnych, 
czy są oni w jakiś sposób wychwytywani i proponuje się im zajęcia dodatkowe rozwijające 
ich zdolności. 
 
Radna Beata Lida w nawiązaniu do omawianych powyżej wyników Zespołu Szkół  
w Pęperzynie, zauważyła, że z racji tego, iż jest mieszkankom Pęperzyna i jej dzieci kończą 
bądź kończyły Szkołę, czuję potrzebę wypowiedzenia się w przedmiotowej sprawie. Uważała, 
że błędem jest przypisywanie słabych wyników złej pracy szkoły. Przykładem mogą być 
dzieci radnej – córka która ukończyła ta Szkołę w Pęperzynie z wysoka średnią ocen , którą 
utrzymuje w szkole średniej i syn uczęszczający do tej placówki z podobną średnią. Pytanie 
zatem, czy tak naprawdę wszystko zależy od nauczyciela? W mniemaniu radnej, na pewno 
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duże znaczenie ma świadomość rodziców i przekazywania tego, czy on „musi się uczyć”, czy 
„chce się uczyć”. Radna podkreśliła również, że mówiąc Zespole Szkół należy mieć na 
uwadze fakt, że uczy się tam wielu uczniów z orzeczeniami o niepełnosprawności  
i orzeczeniami z Poradni Pedagogiczno – Psychologicznej, które nie są kierowane do 
szkoły specjalnej, a zasadniczo tam powinny się znaleźć. Poza tym mąż radnej jest 
matematykiem w tejże Szkole i twierdzi, że jeżeli dziecko w pierwszej klasie gimnazjum nie 
wie ile jest osiem minus sześć, to jakich należy się spodziewać wyników w nauczaniu? Inną 
istotną w tej materii rzeczą jest to, z jakich środowisk te dzieci się wywodzą, i jakie jest  
w nich podejście do wartości edukacji. Zaś jakość nauczania samego języka polskiego  można 
skwitować tym, że na pytanie „jak tam faktycznie jest na tym języku polskim”, dziecko 
odpowiada, że świetnie, a poproszone o doprecyzowanie „co to znaczy świetnie”, kwituje 
„ świetnie, bo nic nie robimy”. Problem z tym nauczycielem ciągnie się od lat, a dzięki temu, 
że obecna Dyrektor go zauważyła, dąży się do tego, aby nauczycielowi „podziękować za 
pracę”. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że podczas sesji na pewno omawianego problemu się nie 
rozwiąże, a Dyrektor BOOS usłyszał wystarczająco dużo słów skłaniających i Dyrektora,  
i Dyrektor Szkoły w Pęperzynie, do podjęcia właściwych działań. 
 
Radny Grabinski  zapytał, czy Dyrektor BOOS wie coś na temat tego, że w Szkole,  
w Pęperzynie były podjęte próby zmiany tej sytuacji i chciano zostawić kilkoro dzieci w tej 
samej klasie ale kłóciło się to ze standardami Kuratorium, które nie mogło zrozumieć, że 
może być tak niski poziom. W związku z tym dzieci te są niejako „sztucznie przepychane” do 
kolejnych klas. Czy tego typu sygnały się pojawiają tzn., że dyrekcja chciałaby zrobić z tym 
porządek, ale właściwie jest systemowo ograniczana, bo niedopuszczalne są tak niskie 
wyniki. Z drugiej jednak strony nie maja innego wyjścia, bo środowisko, z którego wywodzą 
się dzieci, nie rozumie tego problemu. 
 
Radny Andrzej Wenda osobiście wykluczył czynnik niskiego poziomu wykształcenia 
rodziców, jako ten determinujący wyniki osiągane przez dziecko. Sam ma dwóch synów,  
z których jeden uczęszcza do szkoły podstawowej, a drugi do gimnazjum i nie pamięta, żeby 
jego rodzice poświęcali mu tyle uwagi, ile otrzymują jego dzieci. Stwierdził również, że 
przeglądając zeszyty doszedł do wniosku, że w 60 % zadań wykonywanych w trakcie lekcji 
jest odrobionych błędne. Pytając syna, czy kto te zadania i notatki sprawdza dowiedział się, że 
wykonują je sami i nikt tego nie kontroluje. Z tego wynika zaś konkluzja, że opuszczając 
mury szkoły trwają w niewiedzy i rodzice muszą w warunkach domowych śledzić ich tok 
pracy, poziom umiejętności i braki uzupełniać. Kończąc zapytał, czy planowane jest 
zastępstwo nauczyciela Fizyki, który będzie nieobecny przez dłuższy czas. 
 
Dyrektor BOOS przekonywał, że pewnych problemów nie uda się rozwiązać w ciągu roku. 
Z przedstawionego materiału wynika jasno, że dzieci opuszczają szkoły podstawowe 
opuszczają te placówki wyposażone w wiedzą podobna do tej osiągniętej przez ich 
rówieśników w województwie, czy kraju. Na kolejnym etapie nauki w przypadku niektórych 
szkół dochodzi do „zagubienia” niektórych rzeczy, przy czym u jednych szkół jest to bardziej 
wyraźne niż u innych szkół. Zatem zasadnicza sprawa jest to, by na tym poziomie 
gimnazjalnym zrobić wszystko, aby tego kapitały, z którym dziecko przychodzi po szkole 
podstawowej, nie tracić ale utrzymać. Co zaś do nauczyciela języka polskiego w Pęperzynie, 
to są obserwację z przeciągu kilku lat i trudno mu powiedzieć coś kategorycznie, bo to 
ostatecznie dyrektor decyduje i odpowiada za to kto uczy. W niektórych przypadkach 
dyrektor nie ma narzędzia, które by pozwoliło taka osobę zwolnić. Słusznie zauważyła radna, 
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że są szkoły , gdzie dzieci mają opinie o niepełnoprawności, czy orzeczenia z Poradni  
i właściwie kwalifikują się do innego toku nauczania, innego arkusza na sprawdzianie,  
a program szkolny ich ogranicza i mają oczywiste trudności. Dodatkowo też, dyrektor nie 
mając właściwego poświadczenia z Poradni musi dodatkowe siły skierować na pomoc temu 
słabszemu i nie ma już większej możliwości na właściwe poprowadzenie ucznia 
zdolniejszego. Główny problem się zarysował i na nim należy się skupić robiąc wszystko, aby 
wynikła różnicę poziomów zniwelować.  
 
Radny Balcer kończąc dyskusję w temacie przyznał, że rzeczywiście nie zawsze ten dyrektor 
jest wszystkiemu winien, ale błąd w systemie oświaty. Wskazał przy tym na przykład swojej 
córki, która uczy się w szkole dla osób niedosłyszących. W szkole tej oprócz języka polskiego 
/ gdzie słabo mówi po polsku /, ma angielski, a ostatnio wprowadzono u niej dodatkowy język 
niemiecki. Dopiero po interwencji żony i kilku innych rodziców dzieci niedosłyszących, język 
ten wycofano. Jest to przykład tego, jak działa system oświaty. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 9 Informację dotyczącą podsumowania sezonu turystycznego na terenie gminy Więcbork  
z uwzględnieniem wniosków na kolejny rok przedstawiła Podinspektor ds. Rozwoju, 
Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji p. Monika Kotarak. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
  
Przewodniczący RM otworzył dyskusję.  
 
Radny Szymon Grabinski  zauważył, że w wykresu zamieszczonego na stronie  
11 informacji wynika, iż ankiety wypełniały osoby, które przebywały w Więcborku ale nie 
mieszkały w Ośrodkach Wczasowych. Pytał zatem, czy nikt z właścicieli ośrodków 
wczasowych nie przekazał takich ankiet, czy też nikt nie chciał ich wypełniać? Mówiąc  
o turystyce w Więcborku generalnie ma się na myśli turystów letnich, którzy z reguły 
zatrzymują się w ośrodkach wczasowych, a z przedstawione dane określają, że 52 % 
respondentów to goście hoteli. W Więcborku jest tylko jeden hotel – Hotel „Pod Koroną”  
i jest  raczej wątpliwe, by latem był on obłożony turystami przyjeżdżającymi nad jezioro.   
W takim przypadku cała ta ankieta niejako traci sens, bo osoby które rzeczywiście 
przyjeżdżają do Więcborka wypoczywać, nie wypowiedziały się w temacie.  
 
Pani Kotarak odpowiedziała, że ankiety o których mowa na pewno były anonimowe i trafiły 
do niej z powrotem z ośrodków wczasowych / od Państwa Flis osobiście / . Nie miała 
natomiast wpływu na sposób wypełniania sondy przez turystów, być może pomylili oni 
pojęcie hotelu z ośrodkiem wczasowym. Trudno jej dziś  uzasadnić takie odpowiedzi. 
 
Radny Grabinski ponownie zabierając głos ponowił wniosek, by Punkt Informacji 
Turystycznej czynny był również w weekendy, chociażby przez dwie - trzy godziny. 
 
Radny Waldemar Kuszewski chciał uściślenia ile osób rzeczywiście wypełniło te ankiety, 
ponieważ sam procent niewiele mówi. 
 
Pani Kotarak  przypomniała, że podała ta informację i osób tych było 141. 
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Radny Kuszewski zapytał ponadto, jak ma funkcjonować Geopark, i jakie korzyści ma on 
gminie przynieść. 
 
Przy współpracy Lokalnej Grupy Działania ma powstać Strategia Rozwoju Turystyki. 
Powstał już dokładny harmonogram z wyznaczonymi terminami, jesteśmy przygotowywania 
opisu gmin z powiatu sępoleńskiego. Do 15 grudnia zostaną przesłane wszystkie informacje  
i etapami, tak jak podano to w tabeli, będą odbywały się spotkania, na których uzupełnione 
zostaną wszystkie informacje niezbędne do opracowania Strategii – mówiła p. Kotarak. 
 
Prosiłbym aby wyjaśnić koncepcję Geoparku – jak to ma funkcjonować i co ma dać naszej 
gminie – radny Kuszewski. 
 
Pani Kotarak podkreśliła, że realizacja pomysłu ma na pewno przyczynić się do rozwoju 
gminy i zapewnić jej promocję. Ma również wpłynąć pozytywnie na turystykę. 
 
Radny Kuszewski twierdził, że nadal nie dowiedział się jak całe przedsięwzięcie ma 
funkcjonować. 
 
Pani Kotarak  odwołała się do wyjaśnień zawartych w przedłożonych materiałach, gdzie na 
stronie 4 podała co należy rozumieć pod pojęciem Geodparku, i jak ma on służyć 
społeczeństwu. Cyt.: „Geopark  – obszar dziedzictwa geologicznego, na którym prowadzi się 
politykę zrównoważonego rozwoju ekonomicznego. Geopark stwarza możliwości 
zatrudnienia dla mieszkańców i osiągania rzeczywistych korzyści ekonomicznych poprzez 
odpowiedni rozwój (geo)turystyki.  W oparciu o Geopark przekazywana jest społeczeństwu 
wiedza geologiczna w połączeniu z aspektami biotycznymi i kulturowymi danego 
środowiska, które są, często jednoznacznie, uwarunkowane cechami geologicznymi  
i krajobrazowymi – koniec cytatu.  
 
Radna Grażyna Sowińska z racji tego, że jest członkiem zespołu pracującego nad tym 
pomysłem stworzenia Geoparku przybliżyła, iż właściwie całość, poza planem ramowym, jest 
w fazie przygotowań, bez konkretów. Uściśliła też, że zgodzie z obszarem działania Lokalnej 
Grupy Działania, nie wchodzi w skład gmina Kamień. 
 
Tu Pani Kotarak  podała, że wspólnie z Panią Kozłowską ustalono, że nie szczegółowo ale 
ogólnie, gmina Kamień była by również tu ujęta. 
   
To znaczy, będzie na pewno w opracowaniach naukowych. Jest to pomysł na stworzenie tzw. 
produktu turystycznego, aczkolwiek największe zagęszczenie form geologicznych, które 
miałyby być tu promowane, nie jest na terenie naszej gminy. Więc nie do końca jest to 
powiedziane, że będzie miało to związek z promocją naszego terenu. Jednakże związku  
z bazą turystyczną, która na terenie naszej gminy jest najbardziej rozwinięta na terenie 
działania LGD, na pewno spowoduje to również wzrost poziomu tych usług  
i zapotrzebowania na te usługi. Natomiast jeżeli chodzi o samą forma funkcjonowania 
Geoparku, to  jest jeszcze bardzo w planach, ponieważ najpierw musimy to opracować  
w UKW od strony naukowej, Pani Monika i ktoś z Sępólna od strony turystyki i tej bazy,  
a KPK i Nadleśnictwo również  od strony przyrodniczej, dlatego że oprócz tych form 
geologicznych sensu stricto jest pomysł „wciągnięcia” w ten projekt zespołu przyrodniczo-
krajobrazowego messy, który jest w większości położony również na terenie naszej gminy i tu 
jest szansa, ze będzie tez na terenie gminy Więcbork ta forma. Nie jest to jakaś formą ochrony 
przyrody, czy czegokolwiek. Niekoniecznie tez musi się to wiązać z jakąś instytucjonalną 
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formą, czyli to zatrudnienie nie musi dotyczyć Geoparku jako takiego, ale raczej jako bazy 
turystycznej i wszystkiego , co jest z tym związane.   
 
Pani Kotarak  odnosząc się do powyższego poinformowała, że na chwilę obecną Starostwo 
wycofało się z działań dotyczących opracowania części turystycznej zamierzenia i nie ma  
w tym zakresie z nimi żadnego kontaktu. 
 
Radny Kuszewski zgłosił uwagę dotycząca wzmianki na temat przygotowania kąpielisk,  
a konkretnie kwestii oczyszczenia kąpielisk. Turyści dziwili się, dlaczego przy pomoście na 
plaży miejskiej w Więcborku, nie zostało oczyszczone dno wzdłuż całego pomostu, a jedynie 
częściowo. Ilość wodorostów sprawiła, że część kąpieliska była praktycznie wyłączona  
z użytkowania. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 10 Plan Pracy Rady Miejskiej na 2012 rok przedstawił Przewodniczący Rady p. Józef 
Kujawiak. 
 
Plan Pracy stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM /. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że opracowany przez niego plan został skonsultowany  
z Prezydium Rady Miejskiej oraz Przewodniczącymi poszczególnych Komisji RM. Nie 
oznacza to jednak, że w ciągu roku nie będzie on uległ pewnym zmianom wynikającym  
z bieżącej sytuacji. Plan ten został przedłożony radnym w materiałach, zatem mieli oni okazję 
się z nim zapoznać. Przewodniczący zapytał więc, czy są jakieś propozycje zmian. 
 
Radny Kuszewski przypomniał, że  na poprzedniej sesji przedstawiciele klubów sportowych 
wnioskowali, aby ich sprawozdania rozpatrywane były w I kwartale roku kolejnego za rok 
poprzedni ale należy pamiętać, ze kluby te składają sprawozdanie że swej działalności  
i nakreślają swoje potrzeby na kolejny rok. Radny obawiał się, że w momencie kiedy kluby na 
początku roku zgłoszą swoje potrzeby będzie już za późno, bo budżet Gminy został już 
uchwalony.   
 
Przewodniczący RM zapewnił, ze przed sporządzaniem budżetu Gminy, między innymi 
kluby sportowe, należą do grupy tych, którzy zgłaszają swoje „pobożne życzenia” , kierując 
je do Burmistrza, czy poszczególnych Komisji RM. Poza tym między sesjami odbywają się 
komisje Rady i np. Komisja Oświaty /…/ może do tych problemów powrócić w trakcie roku  
i niejako uzupełniać tematykę poruszaną na sesji. Podobnie w przypadku innych tematów  
i możliwości kontynuowania ich na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 
 
Radny Wobszal prosił, by w punkcie drugim porządku obrad sesji w miesiącu lutym dopisać 
sprawozdanie Więcborskiego Klubu Motorowego. 
 
Przewodniczący RM przyjął sugestię radnego, zamykając dyskusję w temacie. 
 
Następnie przegłosowano Plan Pracy z uwzględnieniem wprowadzonej zmiany. 
 

Plan Pracy przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 11  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Więcbork do Stowarzyszenia Gmin 
Przyjaznych Energii Odnawialnej przedstawił Burmistrz Więcborka p. Paweł Toczko. 
 
Stowarzyszenie Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej jest organizacją o zasięgu krajowym 
zrzeszającą gminy – jednostki samorządowe, na zasadzie dobrowolności. Siedzibą 
Stowarzyszenia jest Kobylnica. Celem Stowarzyszenia jest wspieranie inicjatyw 
popularyzujących i promujących produkcję i wykorzystywanie energii ze źródeł 
odnawialnych z zachowaniem równowagi ekologicznej i przestrzeganiem zasad współżycia 
społecznego poprzez: 
a) opiniowanie i promowanie inicjatyw prawnych i gospodarczych związanych  
z pozyskaniem i produkcją energii w oparciu o wykorzystanie siły wiatru, energii wody, 
słońca, biomasy i gazu w celu realizacji Krajowej strategii rozwoju energii odnawialnej 
powiązanej z dyrektywami  rozporządzeniami Unii Europejskiej, 
b)reprezentowanie wspólnych interesów miast i gmin w zakresie ochrony i kształtowania 
środowiska w tym dotyczących opłat środowiskowych, podatków, ulg i zwolnień z takich 
opłat, 
c) podejmowanie wspólnych przedsięwzięć w zakresie ochrony wód, ziemi, powietrza  
i krajobrazu – naturalnych walorów zasobów przyrodniczych, 
d) przedstawianie organom władzy państwowej, parlamentarzystom, administracji rządowej  
i samorządowej opinii, wniosków, projektów programów będących przedmiotem działań 
Stowarzyszenia, 
e) koordynację działań i edukację w zakresie celów i zadań Stowarzyszenia. 
Wysokość składki członkowskiej wynosi 0,15zł od mieszkańca gminy. Liczbę mieszkańców 
gminy ustala się na dzień 31 grudnia roku poprzedzającego. 
Składka roczna wyniesie ok. 2.000,00 zł. 
 
Opina Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 
Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna 
 
Uwag nie wniesiono. 
 
Na sali 14 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały glosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkola samorządowego 
prowadzonego przez Gminę Więcbork omówił Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 
Samorządowej p. Waldemar Kuczerepa. 
 
Projekt uchwały wywołany został w związku ze zmiana ustawy o systemie oświaty oraz 
zakwestionowaniem przez Wojewódzki Sad Administracyjny pojęcia opłaty stałej. Do tej 
pory opłata pobierana przez Przedszkole, była opłatą zryczałtowaną i rodzice wszystkich 
dzieci, które pozostawały pod opieką placówki dłużej niż pięć godzin  - godzin bezpłatnych, 
wnosili opłatę w wysokości 90,00 zł. W obecnym projekcie proponuje się uiszczanie 1,70 zł 
za każdą godzinę ponad te pięć godzin bezpłatnych. Dotyczy to właściwie jedynie Filii  
w Sypniewie oraz Przedszkola w Więcborku. Skutek tych zmian trudno na dziś przewidzieć. 
Przy ustalaniu opłaty brano pod uwagę pobyt dziecka dodatkowo trzy godziny, przez pięć dni 
w tygodniu, razy cztery tygodnie w miesiącu i dało to kwotę 102,00 zł. Suma ta jest wyższa 



15 
 

od tej pobieranej dotychczas. Biorąc pod uwagę fakt, że w ościennych gminach opłaty te są 
wyższe, a nawet znacząco wyższe, a stawka pobierana w Więcborku od lat pozostawała 
niezmienna proponowana jest wskazana w projekcie kwota. 
 
Opinia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej – pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały glosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku 
publicznego na 2012 rok ”omówiła Inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 
 
Obowiązek  uchwalania powyższego Programu wynika z ustawy o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie, która jednocześnie ustala termin podjęcia aktu corocznie do 30 
listopada. Przedłożony radnym projekt Programu został skonsultowany z organizacjami 
pozarządowymi i generalna uwaga wysuwana przez ich przedstawicieli dotyczyła zbyt małej 
puli środków przeznaczonych na ten cel. Poza tym wysunięto sugestię, aby w ramach 
ograniczenia kosztów Gmina zastanowiła się nad zakupem samochodu, który mógłby np. 
służyć do przewozu zawodników. Inspektor wspomniała również o uwagach wniesionych na 
formularzu wysłanym wraz z pismem przewodnim, ale ich treść nie miała związku z meritum 
sprawy. 
 
Opinia Komisji O światy, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Radni nie zgłosili uwag. 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Ad. 14 – 17 Projekty uchwał w sprawie przyjęcia Statutów sołectw Gminy Więcbork 
przedstawiła Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska – Zawieja. 
 
Sekretarz Gminy rozpoczęła omawianie projektów od zakreślenia zmian wspólnych dla 
wszystkich Statutów, a związane były one z opracowaniem załącznika graficznego w postaci 
mapy danego sołectwa, wydłużeniem do 6 miesięcy po wyborach samorządowych, terminu 
wyborów sołtysa i rady sołeckiej, oraz z dostosowaniem do zmian jakie zaszły w przepisach 
prawnych. 
 
a) Statut Sołectwa Lubcza – jedynie kosmetyczne zmiany w przypadku powierzchni. 

Zebranie przyjęło Statut jednogłośnie. 
b) Statut Sołectwa Zabartowo – bez istotnych zmian. 
c) Statut Sołectwa Wymysłowo – różnica w powierzchni o 110ha / przeszło lewe 

wybudowanie  z Sypniewa numery od 21 – 27 / była 685,14ha jest 795,30 ha. 
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d) Statut Sołectwa Pęperzyn  - niewielka zmiana powierzchni – było 2128,38 ha jest 2085 ha 
/ część wsi Karolewo zaliczona została do sołectwa Jastrzębiec/. 
 

Opinia Komisji Statutowej – Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższe 
projekty uchwał. 
 
Sekretarz Gminy dopowiedziała również, że  w opracowaniu jest mapa gminy z podziałem  
i granicami poszczególnych sołectw. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Ireneusz Balcer zapytał, czy uregulowane zostały sprawy przynależności posesji  
w osadzie Katarzyniec, gdzie pół domu należało do sołectwa Zabartowo, drugie pół do 
sołectwa Puszcza? 
 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, ze w szczegółach tymi sprawami zajmuje się Inspektor UM  
p. Barbara Szmidt i na pewno sprawy te zostały wyjaśnione. 
 
Przewodniczący RNM zamknął dyskusję. 
 

• Statut sołectwa Lubcza  – uchwałę podjęto jednogłośnie 
• Statut Sołectwa Zabartowo  - uchwałę podjęto jednogłośnie 
• Statut Sołectwa Wymysłowo  - uchwałę podjęto jednogłośnie 
• Statut Sołectwa Pęperzyn -   uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2011 omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 

Zmian dokonano na podstawie: 
1. Umowy dotacji nr DBlllllO/OZ-az z dnia 26 października 201 Ir. zawartej pomiędzy 

Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki wodnej w Toruniu a Gminą Więcbork w 
sprawie udzielenia dotacji w wysokości 48.755,52 zł. na demontaż, zbieranie, transport oraz 
unieszkodliwianie azbestu. 

2. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-11/11 z dnia 19 października 2011 r. 
dotyczących zmian planu wydatków: 

z rozdziału 85214 § 3110 w części dotyczącej świadczeń finansowanych ze środków 
gminy w kwocie 30.000 zł oraz z rozdziału 85295 § 3110 w części dotyczącej prac 
społecznie użytecznych w kwocie 7.000,00 zł przesunięto środki na rozdział 85219  
§ 6060. Planuje się zakup używanego samochodu typu minivan na potrzeby MGOPS. 
Obecnie samochód w tut. ośrodku wykorzystywany jest przede wszystkim na potrzeby 
pracowników socjalnych, stąd wystarczającym rozwiązaniem jest zakup samochodu 
osobowego (tańszego w zakupie i eksploatacji). 
Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku posiada obecnie dwa 
samochody: Ford Transit rok prod. 1999 -użytkowany na potrzeby MGOPS oraz VW 
Polo rok prod. 1997 - użytkowany przez Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Więcborku. Z uwagi na znaczną eksploatację samochodu VW Polo, staje się on 
samochodem coraz bardziej awaryjnym, a tym samym coraz droższym w utrzymaniu,  
a przez to coraz mniej ekonomicznym. Samochód ten wykorzystywany jest przede 
wszystkim do przywozu i odwozu uczestników ŚDS z terenu całej gminy. Jest to 
samochód pięcioosobowy, co powoduje utrudnienia w sytuacji przewozu więcej niż 
czterech uczestników z danej miejscowości (części gminy). Ponadto należy dodać, że 
uczestnikami ŚDS są przede wszystkim osoby dorosłe, niejednokrotnie poruszające się  
o kulach, bywa że za pomocą balkonika, a nawet na wózkach inwalidzkich. 
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ŚDS bierze udział w wielu festiwalach, konkursach i olimpiadach sportowych, co wiąże 
się z koniecznością przejazdu uczestników, ale także niezbędnego wyposażenia, jak np. 
prac uczestników, elementów scenografii, itp. Biorąc powyższe pod uwagę zasadnym jest 
pozyskanie na potrzeby ŚDS samochodu większego. Planuje się przekazanie na potrzeby 
tejże placówki samochodu Ford Transit. Takie rozwiązanie wpisuje się także  
w przewidywane zwiększenie ilości uczestników ŚDS (5 miejsc dodatkowych) 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu nr 
WFB.1.3120- 75.2011 z dnia 15 listopada 201 Ir. dotyczącego: 

zwiększenia planu dotacji w rozdz. 85212 o kwotę 161.735,00 zł. z przeznaczeniem 
na realizację bieżących zadań z zakresu administracji rządowej, tj. na wypłaty 
świadczeń rodzinnych, zmniejszenia planu dotacji w rozdz. 85278 o kwotę 
5.000,00 zł. oraz w rozdz. 85295 o kwotę 1.900,00 zł. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie wydatków w paragrafach dotyczących funduszu socjalnego wynikają  

z ostatecznego 
przeliczenia kwot funduszu socjalnego przypadającego na 201 Ir. 

2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 § 4210 o kwotę 32.573,90 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zabezpieczenia środków na zakup materiałów niezbędnych do utrzymania 
dróg gminnych. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60095 § 4120 o kwotę 600,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zabezpieczenia środków na fundusz pracy. 

4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 § 4300 o kwotę 8.000,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zabezpieczenia środków na dopłaty do wywozu nieczystości z uwagi na 
większą ilość wywożonych ścieków niż pierwotnie zamierzano. 

5. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych dokonano z uwagi na zwiększone koszty 
wykonania inwestycji. 
 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad.  19 Projekt uchwały uchylającej Uchwałę Nr X/70/2011 z dnia 31 sierpnia 2011r. Rady 
Miejskiej w Więcborku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania  
pn. „Termomodernizacja budynków placówek Oświatowych na terenie Gminy Więcbork 
omówił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Rozpoczynając omawianie projektu Skarbnik Gminy wniósł autopoprawkę polegającą na 
zastąpieniu w tytule uchwały sformułowania „w sprawie unieważnienia Uchwały”, 
wyrażeniem „uchylającą Uchwałę”, natomiast w paragrafie 1 zamiast słów „unieważnia się 
uchwałę” należy wpisać „traci moc uchwała”. Kontynuując wypowiedź przypomniał, że Rada 
Miejska podjęła uchwałę o zaciągnięciu pożyczki z WFOŚIGW w Toruniu na wykonanie 
termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Runowie, jednakże w związku z tym, że zadanie 
jest już całkowicie sfinansowane  i nie ma potrzeby zaciągania długu, Burmistrz Więcborka 
proponuje podjętą wcześniej uchwałę uchylić. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów  - pozytywna 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych, więc Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad 
uchwałą z uwzględnieniem poprawek zgłoszonych przez Skarbnika Gminy. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
 
Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/ Odp. na interp. radnego Piłki / 
� W sprawie ubytków na drodze powiatowej Borzyszkowo – Czarmuń ponownie wysłano 

pismo do Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. 
 

/ Odp. na interp. radnego Grabinskiego / 
� Chodnik  na odcinku ul. Gdańskiej został naprawiony w I dekadzie listopada br.  

w ramach gwarancji powykonawczej. 
� Lampa na ul. Ogrodowej została naprawiona. Oświetlenie nie jest przekazane ENEA 

Nakło gdyż budowane jest w ramach ścieżki rowerowej Sępólno Kraj. – Więcbork. 
Zakończenie inwestycji ma nastąpić w 2012 r. 

� Utwardzenie terenu między ścieżką rowerową a Bankiem Spółdzielczym planowane jest 
do wykonania w momencie zakończenia robót na ulicy Tartacznej. 
 

/ Odp. na interp. radnego Szwocherta / 
� W budżecie Gminy na rok 2011 na realizację zadania dot. Opracowania dokumentacji 

technicznej i budowę kanalizacji sanitarnej w ul. Lipowej i Brzozowej w Więcborku  jest 
zarezerwowana kwota 61.399,00 zł.  
Dotychczasowe poniesione nakłady na realizację zadania to  brutto 4.797,00 zł. - 
podkłady geodezyjne i  15.000,00 zł. - opracowanie dokumentacji technicznej. Cała 
dokumentacja techniczna przewiduje  wykonanie  około 521,5mb kanalizacji za wartość 
(cena kosztorysu inwestorskiego) brutto 196.900,00 zł. Zakres inwestycji został 
uzgodniony przez projektanta z ZGK w Więcborku Sp. z o.o. dnia 02.09.2011r. Jak 
wynika z wizji w terenie i uzgodnień, większość kanalizacji sanitarnej na ul. Brzozowej  
i Lipowej jest ułożona i funkcjonuje dobrze. 
Uchwalając tegoroczny budżet do realizacji zadania przyjęto pierwszy odcinek 
kanalizacji, tj. 238,5mb (wniosek Państwa Krzemień) – natomiast opracowanie 
dokumentacji  technicznej obejmuje całość terenu nie podłączonego do kanalizacji. 
Prowadząc negocjacje z Firmą WIMAR – Złotów koszt robót budowlanych odcina 
238,5mb wynosi brutto 60.000,00 zł. 

� Z uwagi na brak środków w budżecie gminy uzupełnienia ubytków nawierzchni dróg 
gminnych nie będą wykonywane. Na bieżąco staramy się likwidować te ubytki, które 
stanowią zagrożenie w ruchu drogowym. 

 
/ Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego / 
� Wspomniana studzienka na Promenadzie została odpowiednio zabezpieczona przed 

okresem zimowym. 
 
/ Odp. na interp. radnego Balcera /  
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� Zakład Gospodarki Komunalnej podpisywał umowy z rolnikami na dostawy biomasy  
w miesiącu maju br. Łącznie podpisano umowy na 1633 tony słomy za maksymalną 
wartość 145,00 zł za tonę. W trakcie żniw okazało się, że ilość zebranej słomy stanowi 
zaledwie 30% planowanych zbiorów. W związku z tym ceny słomy osiągnęły 
niespotykany poziom do 210,00 zł za tonę. Zakład przewidział zwyżkę cen ale nie na 
poziomie jaki ona osiągnęła. Cena ciepła produkowana przez kotłownię wzrosła jedynie  
o 26 % ponieważ negocjacje z głównymi odbiorcami ciepła odbyły się po zakończeniu 
żniw.  
 

/ Odp. na interpelację radnego Kuszewskiego / 
� ZGK po 21 listopada przystąpi do naprawy zerwanego asfaltu na osiedlu BoWiD 

pomiędzy budynkami 6 i 2. Zadanie na dzień dzisiejszy zostało już wykonane. 
 
/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego / - odpowiedź ta stanowi opinia prawna Radcy 
Prawnego UM. 
� Przedmiotem opinii jest odpowiedź na pytanie: „Czy stowarzyszenie Kurkowe Bractwo 

Strzeleckie w Więcborku jest klubem sportowym?” 
 

 

Przepis z art. 3 ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie ( Dz.U. Nr 127, poz. 857 ze zm. ) 
stanowi, że działalność sportowa jest prowadzona w szczególności w formie klubu 
sportowego, która działa jako osoba prawna. Przepisy ustawy nie zawierają definicji klubu 
sportowego. Z treści uzasadnienie do projektu ustawy wynika, że ustawodawca uznał „klub 
sportowy” za pojęcie powszechne zrozumiałe niewymagające definicji ustawowej.   W myśl 
art. 2 ust. 1 ustawy o sporcie sportem są wszelkie formy aktywności fizycznej, które przez 
uczestnictwo doraźne lub zorganizowane wpływają na wypracowanie lub poprawienie 
kondycji fizycznej i psychicznej, rozwój stosunków społecznych lub osiągnięcie wyników 
sportowych na wszelkich poziomach. Organizowanie i prowadzenie współzawodnictwa 
sportowego należy do polskich związków sportowych ( art. 7 ust. 1 ustawy o sporcie ). Do 
organizowania i prowadzenia współzawodnictwa w strzelectwie sportowym właściwy jest  
Polski Związek Strzelectwa Sportowego, który udziela klubom sportowym licencji 
uprawniających do udziału w współzawodnictwie sportowym. 
 W obecnym stanie prawnym klub sportowy działać może jako uczniowski klub sportowy, 
stowarzyszenie nie prowadzące działalności gospodarczej oraz  zarejestrowane  
w Krajowym Rejestrze Sądowym stowarzyszenie lub spółka kapitałowa prawa handlowego. 
Uczniowskie kluby sportowe oraz kluby działające w formie stowarzyszenia, których statuty 
nie przewidują prowadzenia działalności gospodarczej, zgodnie z treścią art. 4 ust. 4 i ust. 7 
ustawy o sporcie, podlegają wpisowi do ewidencji prowadzonej przez starostę właściwego ze 
względu na siedzibę klubu. Wpisu do ewidencji dokonuje się na podstawie wniosku. Wpis i 
odmowa wpisu do ewidencji następuje w drodze decyzji. Z chwilą wpisania do ewidencji 
Starosty kluby te uzyskują osobowość prawną.  
Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Więcborku jest stowarzyszeniem  wpisanym do rejestru 
stowarzyszeń, innych organizacji społecznych i zawodowych, fundacji i publicznych 
zakładów opieki zdrowotnej Krajowego Rejestru Sądowego przez Sąd Rejonowy  
w Bydgoszczy pod numerem 0000217002. Jako stowarzyszenie zarejestrowane  
w Krajowym Rejestrze Sądowym Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Więcborku  nie może się 
już ubiegać o wpis od ewidencji klubów sportowych prowadzonego przez Starostę.  
Kluby sportowe zarejestrowane w Krajowym Rejestrze Sądowym wpisane są do  tego rejestru 
jako stowarzyszenia kultury fizycznej lub stowarzyszenie kultury fizycznej  
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o zasięgu ogólnokrajowym. Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Więcborku nie zarejestrowało 
się jako tego typu stowarzyszenie. 
 Wśród 8 celów stowarzyszenia Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Więcborku statut 
wymienia, na ostatnim miejscu, organizowanie zawodów strzeleckich ( § 2          statutu ). 
Brak jest  innych postanowień statutu wskazujących, że stowarzyszenia jest klubem 
sportowym. 
Szereg stowarzyszeń pod nazwą „Kurkowe Bractwo Strzeleckie”  jest członkiem Polskiego 
Związku Strzelectwa Sportowego ( vide: strona internetowa tego związku, zakładka 
dotycząca Wojewódzkich Związków Strzelectwa Sportowego ). Członkowstwo w Polskim 
Związku Strzelectwa Sportowego oznacza, że stowarzyszenia te mają status klubów 
sportowych. Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Więcborku nie jest członkiem Polskiego 
Związku Strzelectwa Sportowego. 
Powyższe uwagi pozwalają na wniosek, że Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Więcborku nie 
jest klubem sportowym. Do uznania tego stowarzyszenie za klub sportowy konieczna byłaby, 
co najmniej, odpowiednia zmiana postanowień statutu. Okolicznością sprzyjająca takiemu 
uznaniu byłoby też członkowstwo w Polskim Związku Strzelectwa Sportowego.  
 
 
Odpowiedzi na interpelacje z bieżącej sesji  
 
/ Odp. na interp. radnego Antczaka / 
� Nic nie stoi na przeszkodzie, by spotkania sołtysów z Burmistrzem  

i Przewodniczącym RM odbywały się raz na kwartał, jednakże wątpliwe jest by aż taka 
ich częstotliwość była konieczna. Optymalnym wydaje się organizowanie takich spotkań 
dwa razy do roku. 

 
Sprawy zgłaszane w interpelacjach przez radnego Grabinskiego wymagają sprawdzenia, 
zatem odpowiedź na nie udzielona zostanie na kolejnej sesji 
 
/ Odp. na interp. radnego Wendy / 
� Sprawa zniwelowania niebezpiecznego uskoku na drodze, wskazana przez radnego, 

przekazana zostanie Kierownikowi Referatu UM p. Tomaszowi Fifielskiemu. 
 
/Odp. na interp. radnego Wobszala / 
� Chodnik po lewej stronie ul. Wyzwolenia wykonany został przy okazji budowy 

kanalizacji. W tym przypadku chodnik leży przy drodze wojewódzkiej i jego prawa strona 
może zostać wykonana w ramach DIS / Drogowej Inicjatywy Samorządowej /. Obecnie 
ZDW przymierza się do montażu świateł pod wiaduktem, a ulicy Złotowskiej i to będzie 
na dziś priorytetem. 

 
/ Odp. na interp. radnego Piłki / 
 
� Na terenie gminy są dwie firmy są dwie firmy, które czyszczą zarówno drogi powiatowe  

i gminne z tych zakrzaczeń za darmo. Zapłata są pozyskane zrąbki, które sprzedają 
elektrociepłowniom. Jeżeli weszli gdzieś nieprawnie i coś wycieli to już na własną 
odpowiedzialność. Niemniej uwaga radnego zgłoszona zostanie p. Fifielskiemu, by  
jeszcze raz przyjrzał się tej sprawie. 

 
/ Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego / 
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� Burmistrz zobowiązał się porozmawiać z brygadą wykonawczą oraz p. Szymonem 
Landowskim. Generalnie jednak odstępstwa od projektu są raczej trudne do 
wprowadzenia i grożą nie odebraniem inwestycji. Trudno powiedzieć, czy wszystkie 
istniejące wjazdy są zgodne z dokumentacją i czy zostały naniesione w niej wszystkie 
płoty, które powinny być. Niewątpliwie jednak przyjrzy się sprawie – nie chce stawać ani 
po jednej, ani po drugiej stronie, gdyż do każdej posesji należy podejść indywidualnie. 

� W dniu sesji Burmistrz nie był w stanie powiedzieć ile umów zostało podpisanych, ale 
podał iż wzorem lat ubiegłych gmina została podzielona na rejony i poszczególne 
podmioty składały oferty cenowe, a następnie rozstrzygano, jaki podmiot w danej strefie 
będzie odśnieżał teren. 

� Oświetlenie – Gmina występuje do Zarządu ENEA o możliwość zdjęcia kilkunastu lamp. 
Dotyczy to oświetlenia w okolicach Zakrzewka, Frydrychowa itd. przy polnych drogach, 
gdzie ruch jest minimalny i utrzymywanie go tam jest niezasadne. Uzgodniono też  
z Energetyką, że po zdjęciu lampy będą sukcesywnie przewieszane w miejsca wskazane 
im przez Gminę, gdzie możliwy jest ich montaż bez ciągnięcia dodatkowej linii. Jeżeli 
Enea wyrazi zgodę na dokonanie tego typu zmian w dalszej kolejności można będzie 
uzupełniać oświetlenie tam, gdzie dziś go brakuje. 

 
 
/ Odp. na interpelację radnej Sowińskiej /  
� W kwestii oświetlenia na ulicy Kasztanowej Burmistrz odwołał się do powyżej udzielonej 

odpowiedzi. 
� Firma, która chce postawić w Runowie Biogazownię zleciała wykonanie raportu 

oddziaływania na środowisko i nie znane są Burmistrzowi przyczyny dla których 
umieszczono w nim stwierdzenie, że odbędzie się to poza Parkiem, kiedy faktycznie 
będzie to w jego granicach. Błąd ten musi zostać naprawiony. Referat Rolnictwa /…/ UM 
skorygował inne błędu ale tego akurat nie wyłapał. Z wiedzy jaką posiada RDOŚ nie 
widzi przeciwwskazań dla stawiania biogazowi na terenie parków. Za niezawinioną przez 
Gminę pomyłkę Burmistrz przeprosił radną Sowińską. 

 
Radny Roman Mroczkowski był nie do końca usatysfakcjonowany odpowiedzią na swoją 
interpelację z poprzedniego miesiąca. Studzienka jest co prawda zabezpieczona, ale nadal nie 
uzyskał odpowiedzi na pytanie, czy nadal planowana będzie tam zatoczka dla samochodów. 
Czy zawór nie będzie przeszkadzał w utworzeniu tam tej zatoczki. 
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że jego zdaniem, nie będzie z tym problemu. Skoro  
w ulicach wbudowane są  studzienki, po których jeżdżą nawet czterdziestotonowe 
samochody.  W tym przypadku należy jedynie odpowiednio obudować zawór w celu jego 
zabezpieczenia. 
 
Panie Burmistrzu, czy ja dobrze zrozumiałam – Referat Rolnictwa /…/ nie wyłapał tego 
błędu? Nie Referat Budownictwa? – pytała radna Sowińska. 
 
Referat Rolnictwa /…/  sczytywał to pod względem przyrodniczym i ochrony środowiska i na 
ten temat rozmawiałem z p. Fifielskim – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Ale rozumiem, że to w Referacie Budownictwa również było? – dociekała radna Sowińska. 
 
Całą procedurę ten Raport Oddziaływania na Środowisko przeszedł – Burmistrz Wi ęcborka. 
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Radny Antczak w imieniu dzieci z Runowa Krajeńskiego i swoim własnym,  podziękował 
Radnym, Burmistrzowi Więcborka, Przewodniczącemu RM i Skarbnikowi Gminy za 
zaakceptowanie  przeznaczenia 6.000,00 zł na wykonanie placu zabaw przy Szkole  
w Runowie Krajeńskim. Plac został wykonany i już jest czynny. 
 
Ad. 21 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Ireneusz Balcer powrócił do kwestii poruszanej już swego czasu przez radnego Piłkę, 
która dotyczyła zabezpieczenia w budżecie Gminy Więcbork puli środków na organizowanie 
imprez typu dożynki, wystawa stołów wigilijnych, turniej sołectw itp. Zdaje sobie sprawę, że 
budżet Gminny jest mocno napięty ale, czy np. byłaby możliwość aby wszystkie sołectwa 
zadeklarowały jakąś niewielką sumę pieniędzy ze swojego funduszu z przeznaczeniem na ten 
właśnie cel. 
 
Skarbnik Gminy  wyjaśnił, że zorganizowanie dożynek przez sołectwo jest na pewno 
przedsięwzięciem ale w chwili obecnej nie ma już możliwości zmiany w funduszach na rok 
2012, bo o wydatkowaniu środków decydują zebrania sołeckie i zgodnie z prawem, to co 
zostało ustalone nie może zostać zmienione nawet „o grosz”. 
 
W przyszłym roku jest jednak taka możliwość? – pytał radny Balcer. 
 
Tak, ale nie może być to ujęte jako wydzielenie jakiejś puli środków lecz hasłowo, że np. 
sołectwo organizuje np. dożynki, czy turniej sołectw – podał Skarbnik Gminy. 
 
A czy może być tak, że np. każde sołectwo zrzucało by się na daną imprezę ? – radny Balcer. 
 
Nie, tak być nie może – Skarbnik Gminy. 
 
W tej części obrad Przewodniczący RM udzielił również głosu p. Leszkowi Skazie, który 
chciał podzielić się z radnymi swoimi refleksjami na temat ekspertyzy dotyczącej walorów 
przyrodniczych, kulturowych, historycznych i krajobrazowych Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego, a w szczególności tej części odnoszącej się do hipotetycznej utraty wartości 
kulturowych i historycznych. Zauważył, że według niego autorzy opracowania nie dotarli do 
podstawowych dokumentów czyli tzw. map AZP w biurze konserwatora zabytków, które są 
niejako podstawą do określania, czy jakiś teren ma wartości kulturowe, czy też ich nie ma. To 
co na powierzchni ziemi stanowi jedno, natomiast mapa i system osad dawnych, i dawnych 
punktów to drugie. Ani w bibliografii, ani w żadnym innym punkcie tego opracowania  nie 
ma na ten temat żadnej wzmianki.  
 
W tym miejscu Przewodniczący RM przerwał wypowiedź p. Skazy stwierdzając, że 
ekspertyza przygotowana była przez osoby kompetentne, które wiedzą co należy brać pod 
uwagę, a w odpowiednim czasie Rada zostanie z ekspertyzą zapoznana.  
 
Radny Kuszewski  zapytał, czy są jeszcze punkty, w których mieszkańcy nie przyłączyli się 
do nowo wybudowanej kanalizacji i czy są problemy w tym zakresie wynikające z faktu, iż 
osoby te są niechętne ponoszeniu kosztów wykonania przyłącza. 
 
Burmistrz Wi ęcborka potwierdził, że takowe problemy występują. Nie potrafił jednak 
wskazać takich miejsc i rodzaju problemu, jaki tam występuje, ponieważ na ten moment nie 
był do tego przygotowany.  
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Radny Kuszewski uzasadniał, że pytanie zadał ponieważ przeczytał ostatnio, iż narodowy 
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej uruchomił Program, do którego również 
gminy mogą wystąpić o dofinansowanie przyłączy do kanalizacji zbiorczej. Dofinansowanie 
to może sięgać do 90 %, z czego 45 % stanowi dotacja, 45 % może być w formie pożyczki do 
15 lat / oprocentowanie 3,5 % w skali roku /, a pozostałe 10 % wkład właściciela 
nieruchomości. Gmina w celu uniknięcia zadłużenia może wystąpić jedynie o 45 % dotacji,  
a pozostałe 55 % to koszt, który obciążać będzie właściciela nieruchomości. Warunkiem 
skorzystania z Programu jest podjęcie  w tej sprawie stosownej uchwały. Dlatego też 
proponuje, aby przyjrzeć się temu Programowi i rozważyć, czy Gmina mogłaby z tej 
propozycji skorzystać. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że ta możliwość była przedmiotem analizy Zastępcy 
Burmistrza p. Sikorskiej oraz Skarbnika Gminy. Jednakże w naszym przypadku opracowana 
dokumentacja przewiduje tzw. przykanaliki, które rozchodzą się na poszczególne posesje. 
Oznacza to, że większość pracy jest już tam wykonanej, gdzie była taka potrzeba 
uwzględniono pompy ze studzienkami, które pompują nieczystości. Jest to wykonane  
w ramach projektu. 
 
Ale samo przyłącze nie jest już finansowane – radny Kuszewski. 
Samo przyłącze – spięcie tego, to już jest inwestycja na prywatnej posesji właściciela. Tam 
gdzie zachodzi taka potrzeba na posesji zamontowana jest pompa ze studzienką i nie ma 
chyba większej potrzeby, żeby jeszcze ściągać jakieś dodatkowe środki. Musielibyśmy po 
prostu zinwentaryzować te punkty, ale nie wiem, „czy jest warta skórka wyprawki”, bo ilość 
ich jest naprawdę znikoma – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Radny Mariusz Wobszal chciał wiedzieć, co zrobiono w kwestii proponowanej zmiany 
naliczania opłat za nieczystości, sposobem który praktykowany jest np. w gminie Sępólno 
Krajeńskie. Mówiło się o wykonaniu pewnych analiz i symulacji ale do dziś, a minęło jakieś 
dwa miesiące, żadnej informacji na ten temat nie podano. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odparł, że sprawa jest nadal badana. 
 
Radny Szymon Grabinski zwrócił się do p. Leszka Skazy z prośbą o przygotowanie  
w formie pisemnej zastrzeżeń do wspomnianej powyżej ekspertyzy, bo chętnie się z nimi 
zapozna. 
 
Radna Grażyna Sowińska zabrała głos również w temacie ekspertyzy w części dotyczącej 
wycięcia fragmentu gminy z KPK. Z tego co radna  pamięta na poprzedniej sesji była mowa o 
tym, że ta ekspertyza już trafiła do Marszałka, natomiast pismo jest datowane na 16 listopada. 
Skąd zatem wynika rozbieżność? Uznała też, że w kwestii samej ekspertyzy warto byłoby 
zorganizować spotkanie nie tylko z p. Skazą ale i innymi zainteresowanymi stronami.  
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że mogło to wyniknąć ze złego przepływu informacji  
i jeżeli się pomylił to bardzo przeprasza.    
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Przewodniczący rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzynastej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku” zamknął obrady. 
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